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PROCEDIMENT U450 Consells de districte

EXPEDIENT NÚM. AJT/118464/2023 DOCUMENT NÚM. 170925/2024

ÀREA Districte I

UNITAT Districte I (Centre, Sant Josep i Sanfeliu)

ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL CONSELL DEL DISTRICTE I

A les 18:00 hores del dijous 16 de novembre de 2023, en primera convocatòria i de 
forma presencial a la sala d’actes de la seu de la Regidoria del Districte I a la Rambla 
de Just Oliveras, 23, prèvia la seva legal convocatòria, sota la presidència del regidor 
del Districte I, José Antonio Alcaide Martín, assistit pel secretari del Consell, Carles 
Jordi Lavilla

Hi assisteixen:

PRESIDENT: JOSÉ ANTONIO ALCAIDE MARTÍN
SECRETARI: CARLES JORDI LAVILLA

VOCALS: 

GRUP POLÍTIC PSC RAFAEL GÓMEZ VIÑAS

GRUP  POLÍTIC L’HECP-CG LAURA ALZAMORA MERINO

GRUP POLÍTIC PP JOSÉ JAVIER DÍEZ CRESPO

GRUP POLÍTIC ERC JAUME GRAELLS VEGUIN

ASOCIACIÓN DE VECINOS LA 
REMONTA

CARMEN ARIAS BARRANQUERO

ASSOCIACIÓ CATALANA 
D’AFECTADES I AFECTATS DE 
FIBROMIÀLGIA I D’ALTRES 
SÍNDROMES DE SENSIBILITZACIÓ 
(ACAF)

MONTSERRAT HONRUBIAS 

TENEDOR

ASSOCIACIÓ DE LA GENT GRAN 
DE CA N’ARÚS

CARMEN SÁNCHEZ QUEROL

ASS. CLUB INFANTIL JUVENIL 
SANFELIU – SANT ILDEFONS

MONTSE BAYÀ CASTELLS

ASS. COLLA DIABLES FOLCAT 
DIABÒLIC

XAVIER GARCIA i ALBAREDA

CASINO DEL CENTRE JOSEP MIQUEL GOYTA VENDRELL

CLUB D’AEROMODELISME DELTA YOLANDA RODRÍGUEZ GÓMEZ

CLUB CICLISTA BARRI SANFELIU JOSÉ MANUEL GONZÁLEZ 

PIEDRAS
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CLUB CICLISTA CORBIKE FRANCESC DORADO HONDARZA

GRUP BOTIGUES DEL CENTRE I 
SANT JOSEP

DESIRÉE BARRANCO FERNÁNDEZ

LA TALAIA ASS. PER LES FESTES 
DEL CENTRE

RICARD MONRÓS AUDÍ

SETMANA DE CANT CORAL A 
L’HOSPITALET

VICENÇ ADRUBAU SUÑÉ

ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DEL 
CENTRE L’H

ANTONIO BISBAL PASCUAL

ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE SANT 
JOSEP

MÓNICA PÉREZ FERNÁNDEZ

AGRUPACIÓ DE VEÏNS BLOCS 
CIUTAT COMTAL

LAURA RODRÍGUEZ BUENO

ATENEU DE CULTURA POPULAR TOMÀS MARIA PORTA CALSINA
SOCIEDAD DEPORTIVA CARRILET 
SAN JOSÉ

ANA GIMÉNEZ SINTAS

SOCIETAT ORNITOLÒGICA DE 
L’HOSPITALET

JOSEP MIQUEL BADIA CASAS

ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE 
SANFELIU

JÉSSICA NÚÑEZ MANRIQUE

PENYA PERICA LA 21 DE 
L’HOSPITALET

OLGA GÓMEZ FORÉS

Assisteixen al Consell per delegació degudament autoritzada, amb anterioritat 
a la celebració del Consell:

AMPA ESCOLA CANIGÓ REBECA MARTÍNEZ CANTILLO

ASS. DONES DEL CENTRE JOSEFA VENTURA CUSÍ

Excusen la seva assistència

CLUB D’AUTOMOBILISME 
CL’HÀSSICS HOSPITALENCS

MANUEL ELPUENTE CANO

FOMENT DE LA INFORMACIÓ 
CRÍTICA

ANGÉLICA ARRANZ GALIANO

AS. SOC. CUL. CENTRO 
CASTELLANO-LEONÉS

LAURENTINO HERNÁNDEZ 

HERNÁNDEZ

COLLA GEGANTERA DEL BARRI DE 
SANT JOSEP

JONATHAN BLANES TRAVÉ

FUNDACIÓ SANT ROC MARIA SEGALÀ NOVELL

GRUP POLÍTIC VOX ESTER LÓPEZ SANCHO
MANUEL PIÑAR LÓPEZ

ASENSI MONTOYA MARTÍNEZ

Comprovada l’existència del quòrum necessari per a la celebració de la sessió de 
conformitat amb l’art. 37.4 del reglament orgànic de participació ciutadana de la Ciutat 
(publicat en el BOP de 25 de febrer de 2013), el president procedeix a l’examen dels 
assumptes inclosos en l’ordre del dia de la sessió extraordinària.
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1. Lectura i aprovació de l’acta corresponent a la sessió ordinària del Consell del 
Districte I del passat 10 d’octubre de 2023

S’aprova l’acta per part dels consellers i de les conselleres presents, facilitada amb 
antelació com a esborrany.

2. Acceptació del càrrec de conseller/a per part de les persones que no van 
poder assistir al plenari esmentat al punt anterior.

Accepten a viva veu i de forma expressa les següents persones:  Laura Rodríguez 
Bueno, Laurentino Hernández Hernández, Tomàs Maria Porta Calsina, Jordi Balcells 
Secall, Ana Giménez Sintas i Rafael Gómez Viñas.

3. Exposició de la proposta de pressupost municipal per a l’exercici 2024

El Sr. Francesc Josep Belver, Tinent d’Alcaldia de l’àrea d’Hisenda i Urbanisme, 
presenta el projecte de Pressupost Municipal de l’exercici 2024.

En primer lloc, s’explica el context econòmic i social de L’Hospitalet, marcat per 
l’augment de la inflació d’un 4,3% segons estimacions del Banc d’Espanya.  
L’Ajuntament proposa incrementar un 3% els impostos i taxes amb el compromís de 
mantenir les bonificacions socials i els serveis als ciutadans amb la qualitat més alta 
possible. D’aquesta manera, el pressupost municipal de 2024 augmentarà en 66,2 
milions respecte del de 2023, la qual cosa suposa un increment del 25,6%, fins arribar 
a superar els 324 milions d’euros.

Aquest augment dels ingressos s’obtindrà a partir de l’increment dels diversos capítols 
pressupostaris: impostos, taxes, preus públics, transferències corrents, ingressos 
patrimonials, transferències de capital i els passius financers. 

Dins dels ingressos corrents hi ha un 52% provinent dels impostos, taxes, preus 
públics i ingressos patrimonials. El 40% s’obté a partir de la participació en tributs de 
l’Estat, el 5% de la Generalitat i la resta de la Diputació i l’AMB.

Dels 324 milions d’euros d’ingressos pressupostats, el 47,5% provenen d’ingressos 
propis, mentre que el 36% ho fan de participacions en tributs de l’Estat. La resta 
d’aquests ingressos són recaptats a través d’altres subvencions corrents (7,9%), 
transferències de capital (3,6%), actius financers (0,1%) i de préstecs a llarg termini 
(4,93%).

Respecte del deute de l’Ajuntament, per al 2024 està previst que es mantingui 
l’evolució positiva del deute viu de la darrera dècada i que aquest valor se situï al 
26,7%, el més baix des de 2010.

Pel que fa al capítol de despeses, la despesa corrent de l’Ajuntament se situa en 
gairebé 275 milions, distribuïts en entorn urbà (38%), entorn social (34%), entorn 
econòmic (10%) i entorn institucional (15%).

El ponent defineix l’entorn urbà a l’adaptació de l’espai públic, la mobilitat i les 
infraestructures a les noves realitats. Per la seva part, l’entorn social engloba les 
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mesures de reconstrucció de les infraestructures comunitàries i posa les persones al 
centre de les polítiques al mateix temps que garanteix el seus drets. L’entorn econòmic 
fa referència al reforç de l’Estat del Benestar, de l’economia productiva i a l’impuls de 
l’ocupació i la reformulació de les polítiques actives d’ocupació. Finalment, l’entorn 
institucional engloba els conceptes d’eficiència, transparència, proximitat i facilitació a 
partir de la modernització dels sistemes d’informació corporativa i el suport a 
l’administració digital. 

Per finalitzar la presentació, el Tinent d’Alcaldia detalla els àmbits més importants on 
es destinen els diners dels contribuents, essent els més importants Espai Públic, 
Serveis Socials i Foment de l’Ocupació , Seguretat i Mobilitat Ciutadana, Esports, 
Cultura i Educació.

Un cop acabada l’exposició del ponent, van sorgir les següents preguntes per part de 
les persones assistents:

El Conseller Tomàs Maria comenta que l’increment dels preus ha comportat un 
increment dels impostos, que al seu torn repercuteix en un increment de pagaments 
per part d’una ciutadania que també pateix la inflació.  El ponent respon que al llarg del 
mandat anterior no es va fer cap tipus d’increment en impostos i taxes atenent la 
situació derivada de la pandèmia, i inclús es van facilitar ajuts a autònoms, o facilitar 
permisos de vetlladors, afavorint sectors determinats, per exemple. Els ajuntaments 
han de tenir pressupostos equilibrats, sense dèficits.  En la situació descrita de pujada 
de preus s’han de respectar els contractes en vigor, i els que se signen no han de 
suposar reduir serveis o qualitats, al contrari.  És un cas comú a tots els ajuntaments, 
que fan un exercici de contenció mentre que la despesa es dispara.  El sr. Belver 
també explica que l’increment impositiu a la Ciutat de L’Hospitalet és dels més baixos 
dels ajuntaments amb una similitud de condició.

La consellera Laura Alzamora exposa que està d’acord amb el darrer apunt del ponent 
i s’interessa per les millores energètiques.  S’esmenten a tall d’exemple l’increment del 
consum en subministrament elèctric a l’enllumenat nocturn mercès la tecnologia LED 
amb bombetes de baix consum i manteniment.  Que a les 3 de la matinada s’afluixa la 
lluminositat del tronc central de la Granvia.  Que s’està domotizant el funcionament de 
les escoles o dels camps de futbol a hores fora del seu funcionament regular.  Es 
demana per dades d’aquesta despesa en consum d’enllumenat que el ponent es 
compromet a quantificar.

La consellera Pepi Ventura demana on apareix, a l’explicació donada del pressupost, 
el detall de la despesa de la taula sectorial de serveis socials, que no ho ha vist 
reflectit.  El sr. Belver respon que enlloc, que és una de les competències impròpies 
enteses com les que assumeix l’ajuntament amb mitjans propis però responsabilitat o 
obligació d’altres administracions, i que acaben suposant un terç de la despesa al 
pressupost municipal.

La consellera Montserrat Honrubia demana per l’estalvi d’aigua en aquest període de 
sequera extrema.  El ponent manifesta que la quasi totalitat d’aigua emprada per la 
neteja o reg procedeix del freàtic, de la recuperada a les estacions de transport 
metropolità, o de la tercera planta soterrada del complex comercial Granvia 2.  A les 
piscines municipals s’aprofita l’aigua que sobreeix per a ús dels inodors.  A les noves 
promocions s’obliga a la recuperació d’aigües grises.  I se cerca la millor eficiència en 
la xarxa de reg.
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La consellera Yolanda Rodríguez demana pels automatismes de l’enllumenat, atenent 
que observa que a l’entorn de les avingudes de Josep Tarradellas i Isabel la Catòlica 
és molt freqüent veure els fanals encesos de dia.  El sr. Belver comenta que respon a 
avaries, o la seva reparació, que fa necessari d’encendre per a perseguir el seu origen.

El conseller Antonio Bisbal s’interessa per la neteja i demana més eficàcia a l’empresa 
contractada.  El ponent respon que la contracta de neteja actual disposa d’una 
pròrroga sobre el període establert de l’1 de gener de 2011 al 31 de desembre de 
2020, amb la qual cosa hi ha uns equips tècnics obsolets, i s’arriba tan sols a uns 
acords determinats de manteniments d’aquests equips.  La ciutat de Barcelona, per 
exemple,  dos anys més tard de la signatura d’una nova contracta ha aconseguit 
camions nous, per la dificultat de que es fabriquin aquests camions tan específics.  A 
L’Hospitalet es preveu una nova licitació al 2025, per les dificultats que presenta la 
normativa de contractació pública de l’Estat.

En el sentit expressat a l’anterior paràgraf el conseller José Manuel González demana 
per contractes de menor durada i la consellera Jéssica Núñez pel canvi de normativa 
que eviti aquestes situacions.  El ponent explica les complicacions que presenten les 
dues propostes.

El conseller Ricard Monrós identifica diversos punts dels carrers Rossend Arús, 
Provença i Josep Maria de Sagarra amb manca de funcionament de fanals, eliminació 
de punts o  bàculs podrits, i s’exclama per les piscines a les noves promocions.  La 
consellera Honrubia afegeix punts d’enllumenat defectuós al carrer del Cobalt (amb 
competicions nocturnes de turismes), la consellera Núñez al barri de Sanfeliu, i la 
consellera Ana Jiménez al carrer de la mare de Déu de la Mercè, on també explica un 
problema amb l’estacionament de motocicletes a tocar de la reserva per a persones 
amb disminució.  El conseller Josep Miquel Badia explica el cas de la reserva de 
motocicletes ocupada per turismes o furgonetes al carrer de Valeta.

El conseller Jaume Graells intervé per a comentar la seva postura de no prendre la 
paraula als plenaris, donant prioritat a les intervencions de la resta de membres de les 
entitats, i deixant la seva intervenció als plens municipals.

La consellera Carmen Sánchez esposa els problemes derivats de la subcontracta del 
servei de neteja, i la necessitat d’un seguiment per part d’inspectors.

La consellera Honrubias comenta que el producte amb el que es netegen les bateries 
de contenidors de recollida d’escombraries domiciliàries a la via pública representa un 
problema per a les persones amb sensibilitat química múltiple, i que les papereres són 
fetes servir per a abocar bosses d’escombraries.

La consellera Laura Rodríguez demana que les convocatòries als plenaris es facin 
amb major antelació.  Aquest secretari comenta el caire extraordinari, i el ponent el 
calendari de la tramitació del pressupost, que no ha permès fer la convocatòria amb 
major premura.

El conseller Porta també demana que la documentació enviada als consellers i a les 
conselleres el mateix matí no ha permès de treballar-la.  El secretari s’havia excusat a 
l’inici del plenari per aquest enviament tan precipitat.
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Finalment les persones assistents demanen que l’horari dels plenaris sigui més tardà 
per a facilitar la seva assistència.  Es queda d’acord que en el successiu la 
convocatòria pugui fer-se a les 19 hores.

Es conclou el consell del Districte I a les 20’14 hores.

Carles Jordi Lavilla José Antonio Alcaide Martín

Secretari del Consell del Districte I President del Consell del Districte I
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